



Sebahagian mangsa banjir kilat Kampung Sethu, Nibong Tebal, ditempatkan di pusat pemindahan sementara di Dewan Serba Guna Jawi, Pulau Pinang, semalam. (Foto Ramdzan Maslam/BH)

Banjir di beberapa tempat di seluruh negara makin pulih

Petani alami kerugian tanaman mati ditenggelami air sejak beberapa hari lalu

Oleh Ifwan Tun Tuah, Muhammad Mustakim Ramli, Abnor Hamizam Abd Manap, Zuliaty Zulkiffli dan Shaiful Shahrin Ahmad Pauzi
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Banjir di beberapa tempat seluruh negara semakin pulih semalam, namun petani mengalami kerugian selepas tanaman mereka ditenggelami air sejak beberapa hari lalu.

Di Bagan Serai, pesawah di Parit Mat Keling, di sini bimbang dengan anak padi di bendang lebih 15 hektar akan mati selepas ditenggelami banjir sejak awal minggu ini.

Ketua Unit Peladang kampung berkenaan, Padli Samad, berkata anak padi yang berusia seminggu hingga tiga minggu yang diusahakan lebih 20 pesawah, ditenggelami air lebih lima hari akibat hujan lebat serta limpahan air dari

Kolam Bukit Merah yang dibuang ke Sungai Kurau.

"Kesan kejadian itu, sawah padi yang kami usahakan tidak sampai sebulan, kini ditenggelami air.

"Hari ini (semalam), masuk hari kelima air tak dapat dialirkan keluar dari petak sawah, biarpun pihak berkaitan ada menyediakan tiga buah pam bergerak.

"Kami bimbang kejadian yang pernah menimpa tahun lalu berulang dan berharap kerajaan dapat membantu," katanya yang ditemui di sini, semalam.

Padli berkata, beliau yang mengusahakan lebih dua hektar pasti menanggung kerugian jika anak padi mati kerana kos benih padi sahaja sudah berharga RM34 hingga RM100 setiap beg, bergantung jenis padi yang digunakan.

"Itu tidak termasuk kos lain seperti membajak tanah, upah serak dan lain-lain. Diharapkan pihak kerajaan dapat mempertimbang bantuan khas untuk pesawah yang dilanda bencana," katanya.

Sementara itu, Pengerusi Jawatankuasa Kemudahan Awam, Infrastruktur, Pertanian dan Perladangan Perak, Abdul Yunus Jamhari, berkata pihaknya dimaklumkan sebanyak 17 hektar sawah di Kerian, termasuk di Parit Simpang 5, Alor Pongsu ditenggelami air dan berdepan risiko mati.

"Punca kejadian disebabkan hujan lebat dan aliran air keluar yang lambat, berikutan keadaan pasang dalam di sungai dan laut," katanya.

Di Negeri Sembilan, banjir di Jelebu masih tidak berubah sehingga petang semalam dengan 162

Anak padi yang berusia seminggu hingga tiga minggu yang diusahakan lebih 20 pesawah, ditenggelami air lebih lima hari akibat hujan lebat serta limpahan air dari Kolam Bukit Merah Kurau. Kesan kejadian itu, sawah padi yang kami usahakan tidak sampai sebulan, kini ditenggelami air.

Padli Samad, Ketua Unit Peladang Kampung Parit Mat Keling

Kedua sawah padi seluas 15 hektar ditenggelami air di Kampung Parit Mat Keling, Bagan Serai, akibat banjir melanda daerah Kerian sejak awal minggu ini. (Foto Shaiful Shahrin Ahmad Pauzi/BH)



mangsa membabitkan 47 keluarga masih ditempatkan di lima pusat pemindahan sementara.

Jurucakap Sekretariat Bencana Angkatan Pertahanan Awam Malaysia (APM) negeri berkata, daripada jumlah itu 59 lelaki, wanita (54), kanak-kanak (48) dan seorang bayi perempuan.

Pusat pemindahan yang masih dibuka ialah Masjid Kampung Puom, Dewan Orang Ramai Kampung Chennai, Balai Raya Kampung Juntai, Balai Raya Simpang Durian dan Masjid Kampung Jerang.

"Keadaan paras air masih lagi tinggi dan pemantauan terus dilakukan.

"Punca banjir disebabkan oleh hujan lebat yang berterusan malam tadi (kelmarin) sehingga Sungai Kenaboi, Jerang dan Triang tidak dapat menampung kuantiti air yang banyak.

"Selain itu, ada juga kawasan dilanda banjir kerana masalah sistem perparitan berikutan terdapat longgokan sampah dan sisa kayu pada pembetung," katanya.

Sementara itu, Ketua Polis Daerah Jelebu, Deputi Superintendan Kamarul Rizal Jenal, berkata Jalan Simpang Pertang - Manchis dekat Kampung Juntai dinaiki air; namun masih boleh dilalui kenderaan.

Beliau berkata, sebagai langkah keselamatan papan amaran banjir akan diletakkan di laluan itu bagi mengelak kejadian tidak diinginkan berlaku.

Di Kedah, 42 buah rumah di lima kampung di Mukim Relau, Bandar Baharu dinaiki air akibat banjir kilat.

Sekretariat Pengurusan Bencana Daerah Kulim, Leftenan (PA) Mohd Fadhil Fahmi Zaini, berkata antara kampung terbabit termasuklah Kampung 300 Kaki Kampung Kelang Batu, Kampung Tengah Jalan Atas B, Kampung Paya Semambu dan Kampung Padang Relau.

Beliau berkata, hujan lebat bermula jam 7.30 malam kelmarin itu menyebabkan air naik setinggi 0.4 hingga 0.6 meter sekitar jam 10 malam kelmarin.

"Setakat ini, tiada pusat pemindahan dibuka," katanya.

Di Sik, 30 rumah di empat kampung terjejas akibat banjir kilat susulan hujan lebat selama tujuh jam petang kelmarin.

Sekretariat Pengurusan Bencana Daerah Sik, Leftenan (PA) Haisul Aishah Mohd Napiyah, berkata kawasan yang terjejas ialah Kampung Jerai, Kampung Bendang Temingat, Kampung Tanjung Setar dan Kampung Kemelong.

"Keadaan pulih pagi ini (semalam)," katanya.